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 PROTOKÓŁ Nr XLVI/18 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 26 stycznia 2018 r. 

 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 800 do godz. 945 

 

 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył czterdziestą szóstą sesję VII kadencji Rady 

Gminy Żurawica. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 9 radnych 

z obecnego 14 osobowego składu Rady Gminy Żurawica, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Nieobecni byli Radny Witold Beer, Wacław Szozda, Agnieszka Ustrzycka, Ryszard 

Wojtowicz, Witold Zając. 

 

 

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Żurawica na 2018 r., 

- w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki nr 748/22 o powierzchni 0,0105 ha 

położonej w miejscowości Bolestraszyce, 

- w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki nr 950/1 o powierzchni 0,0282 ha, 

położonej w miejscowości Bolestraszyce od Parafii Rzymsko-Katolickiej P.W. Narodzenia 

Najświętszej Maryi Panny w Bolestraszycach, 

- w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2018, 

- w sprawie ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018, 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

6. Wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące przedstawionego 

porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

przedstawionego porządku obrad. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie (9 głosów za). 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z XLVI sesji z dnia 28 grudnia 

2017 r. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi lub pytania do przedłożonego protokołu 
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z XLVI sesji, a przy braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia protokołu nr XLVI/17 z sesji 

z dnia 28 grudnia 2017 r. Protokół został przyjęty jednogłośnie 9 głosami za. 

 

Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił o przedstawienie przez Wójta Gminy Żurawica Krzysztofa 

Składowskiego informacji o pracy między sesjami. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację oraz zapytał, czy 

radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. 

Przy braku pytań Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. Punktu 5 –Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy Żurawica na 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji 

stałych Rady Gminy Żurawica na 2018 r. i następnie poprosił przewodniczących poszczególnych komisji 

o zaprezentowanie załączników do uchwały stanowiących szczegółowe plany pracy poszczególnych komisji 

na 2018 rok. 

Przewodniczący Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Dariusz Klepak przedstawił 

załącznik nr 1 do projektu przedmiotowej uchwały tj. plan pracy Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego 

i Rolnictwa na 2018 rok. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Marek Jaremczuk 
przedstawił załącznik nr 2 do projektu przedmiotowej uchwały tj. plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Spraw Społecznych na 2018 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maciej Gałuszka przedstawił załącznik nr 3 do projektu 

przedmiotowej uchwały tj. plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok. 

Przewodniczący Rady po przedstawieniu projektu uchwały i załączników do uchwały przez 

przewodniczących komisji, otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Radny Leszek Cichy zapytał czy poprawny jest zapis w planie pracy wskazujący na kontrolę Urzędu 

Gminy Żurawica i Gminy Żurawica, co rozumie się pod pojęciem Gmina Żurawica? 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że zapis jest poprawny i Gmina Żurawica traktowana jest tutaj, jako wszystkie 

organy i jednostki Gminy Żurawica. 

Radny Zdzisław Chytła potwierdził poprawność zapisu, a jako przykład podał organ gminy sołtysa. 

Na obrady sesji przybyła Radna Agnieszka Ustrzycka. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej 

uchwały i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych 

Rady Gminy Żurawica na 2018 r. wraz z załącznikami przedstawionymi przez przewodniczących komisji. 

W wyniku głosowania przy 10 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVI/315/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki nr 748/22 o powierzchni 0,0105 ha 

położonej w miejscowości Bolestraszyce, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie działki nr 748/22 o powierzchni 0,0105 ha położonej w miejscowości Bolestraszyce, 

Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i zaprezentował mapę wskazującą na 

położenie przedmiotowej działki. 
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Przewodniczący Rady omówił przyczyny i powody podjęcia niniejszej uchwały i zapytał czy ktoś 

z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki nr 748/22 o powierzchni 

0,0105 ha położonej w miejscowości Bolestraszyce. 

W wyniku głosowania przy 10 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVI/316/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki nr 950/1 o powierzchni 0,0282 ha, położonej 

w miejscowości Bolestraszyce od Parafii Rzymsko-Katolickiej P.W. Narodzenia Najświętszej Maryi 

Panny w Bolestraszycach, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie działki nr 950/1 o powierzchni 0,0282 ha, położonej w miejscowości Bolestraszyce od 

Parafii Rzymsko-Katolickiej P.W. Narodzenia Najświętszej Maryi Panny w Bolestraszycach, Sekretarza 

Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i zaprezentował mapę wskazującą na 

położenie przedmiotowej działki. 

Przewodniczący Rady omówił przyczyny i powody podjęcia niniejszej uchwały i zapytał czy ktoś 

z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie działki nr 950/1 o powierzchni 0,0282 

ha, położonej w miejscowości Bolestraszyce od Parafii Rzymsko-Katolickiej P.W. Narodzenia Najświętszej 

Maryi Panny w Bolestraszycach. 

W wyniku głosowania przy 10 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVI/317/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

rok 2018, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018, pracownika GOPS 

w Żurawicy Panią Ewę Misiak. 

Pracownik GOPS w Żurawicy Pani Ewa Misiak przedstawiła projekt przedmiotowej uchwały. 

Radny Marek Jaremczuk zgłosił wniosek formalny o nieczytanie w całości programu a jedynie 

omówienie najistotniejszych jego zapisów. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek formalny, a w wyniku głosowania przy 

9 głosach za (w głosowaniu nie uczestniczył Radny Krzysztof Jaroch) wniosek został przyjęty. 

Pracownika GOPS w Żurawicy Pani Ewa Misiak omówiła Gminny Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnych opiniach Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisji Finansów 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2018. 

W wyniku głosowania przy 9 głosach za (w głosowaniu nie uczestniczył Radny Krzysztof Jaroch), uchwała 

została przyjęta. Uchwała Nr LXVI/318/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018, Pracownika GOPS w Żurawicy Panią Ewę Misiak. 

Pracownik GOPS w Żurawicy Pani Ewa Misiak przedstawiła projekt przedmiotowej uchwały 

z załącznikami. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnych opiniach Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisji Finansów 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018. 

W wyniku głosowania przy 10 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVI/319/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnika Gminy Nataszę 

Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

Zmienia się plan dochodów budżetowych poprzez ich zwiększenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 

117 154,34 zł. Zmienia się plan wydatków budżetowych poprzez ich zwiększenie w różnych działach 

i rozdziałach o kwotę 303 654,34 zł i zmniejszenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 186 500,00 zł. 

W uchwale Nr XLV/307/17 Rady Gminy Żurawica z dnia 28 grudnia 2017 r. Uchwała budżetowa Gminy 

Żurawica na 2018 rok w § 8 w dziale 754 "Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa" w rozdziale 

75412 "Ochotnicze straże pożarne" symbol paragrafu "6050" zastępuje się symbolem "6060". 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Zdzisław Chytła odniósł się do kwestię lokalizacji siłowni napowietrznej w Żurawicy na stadionie 

LKS „Żurawianka” i stwierdził, że jest to zła lokalizacja. Stadion jest miejscem zamkniętym na imprezy 

masowe. Taka siłownia powinna być w miejscu ogólnodostępnym z możliwością korzystania z niej przez 

mieszkańców biegających, spacerujących wieczorami. Jest lepsza lokalizacja, działka gmina położona przy 

ulicy Ojca Św. Jana Pawła II, nieopodal Urzędu Gminy w kierunku drogi krajowej przed skrętem na most na 

Żurawiance. Jest to teren zielony przeznaczony w planie zagospodarowania na miejsce do rekreacji, który nie 

jest jeszcze zagospodarowany, a corocznie ponosimy koszty związane z jego koszeniem. Podobnie jak 

wcześniej sygnalizowałem, że umieszczenie placu zabaw za pomnikiem jest błędem, gdyż jest to teren ukryty 

znajduje się na terenie Urzędu Gminy, a urząd powinien być ogrodzony, monitorowany. Umieszczenie siłowni 

na stadionie spowoduje, że będzie ona użytkowana przez niewielu mieszkańców. 

Wiceprzewodniczący Rady Marek Jaremczuk również odniósł się do sprawy lokalizacji siłowni 

napowietrznej i stwierdził, że inicjatywa stworzenia takiej siłowni wyszła dużo wcześniej od Zarządu LKS 

„Żurawianka” i zostały poczynione w tej materii pewne ustalenia. Co do dostępności do stadionu to należy 

stwierdzić, że jest on miejscem dostępnym i otwartym, każdy z mieszkańców może pobiegać i poćwiczyć na 

tym obiekcie o ile ma taką potrzebę? 

Przewodniczący Rady stwierdził, że kwota zapisana obecnie w budżecie pozwala jedynie na rozpoczęcie 

procedury wykonania takiej siłowni. Możliwe, że będzie można podjąć jeszcze dyskusję o umiejscowieniu 

takiej siłowni. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski stwierdził, że działania związane z tworzeniem tego typu miejsc 

rekreacji atrakcyjnych dla mieszkańców jak place zabaw, siłownie, budzi od jakiegoś czasu duże 

zainteresowanie i można to rozumieć, bo każda miejscowość chciałaby mieć jak najwięcej takich obiektów 

na swoim terenie. W ramach posiadanych środków własnych i możliwych do otrzymania ze źródeł 

zewnętrznych trzeba wychodzić na naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców i prowadzić takie działania. 

Zagospodarowanie całej przestrzeni publicznej wymaga dyskusji i poznawania szeregu poglądów, by w 

efekcie dojść do wdrażania najlepszych rozwiązań. Zwracałem się wielokrotnie do Zarządu Klubu o 

propozycje kompleksowego zagospodarowania stadionu, by kolejne realizowane drobne działania nie 

zamykały dalszych możliwości kompleksowego zagospodarowania tego obiektu. Jest to centralne miejsce w 
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Żurawicy i w przyszłości warto się starać o jak najlepsze jego zagospodarowanie z wykorzystanie finasowania 

zewnętrznego. Temat zagospodarowania centrum naszej miejscowości wokół Urzędu Gminy jest również 

przestrzenia publiczną, która nie może być przeznaczona pod zabudowę mieszkaniową. Są różnego rodzaju 

pomysły, które należy rozważyć i wypracować wspólne stanowisko, a po zakończeniu inwestycji 

wodociągowo-kanalizacyjnych przystąpić do ich realizacji, żeby centrum trzynastotysięcznej gminy, 

pięciotysięcznej miejscowości, miało walory funkcjonalne i estetyczne. Lecz te działania dotyczą przyszłości 

i są jeszcze przed nami. Obecnie, gdy pojawiła się możliwość skorzystania ze środków zewnętrznych 

z programu OSA na siłownie plenerowe i to w znaczącej wysokości, bo dotyczy to inwestycji o wartości 

50 000 zł z dofinansowaniem 25 000 zł, po konsultacjach z merytorycznymi kierownikami uznaliśmy, że 

trzeba przeprowadzić pilotaż takich działań i jeżeli uda się nam pozyskać to dofinansowanie to kolejne 

działania są tematem otwartym do dyskusji w jak największym kręgu społecznym. 

Radny Maciej Gałuszka poparł uwagi, co do złej lokalizacji siłowni na stadionie LKS „Żurawianka”, 

a następnie nawiązując do pojawiającego się tematu rewitalizacji parku na „Dolnej” Żurawicy, zwrócił uwagę, 

by nie zapominać o parku i dworku na „Górnej” Żurawicy, z którego obecnie już nie wiele zostało i stwarza 

on obecnie realne zagrożenie dla przebywających opodal dzieci. Stwierdził, że nie można tego tematu 

lekceważyć, bo jest to bardzo poważne realne zagrożenie. Wspomniane wcześniej przez Wójta walory 

estetyczne również i w tym przypadku mają znaczenie i należy pamiętać, by przy planowanych działania 

rewitalizacyjnych i pozyskaniu jakiś środków zewnętrznych, że taki obiekt czeka na nasze działania. 

Radny Leszek Cichy również odniósł się do sprawy lokalizacji siłowni i stwierdził, że miejsce na stadionie 

jest dobrym ze względów komunikacyjnych i praktycznych, gdyż szereg mieszkańców będzie mogła tam 

dojechać z odleglejszych miejsc, przebrać się i skorzystać z urządzeń przy pełnej dostępności tego obiektu. 

Proponowana druga lokalizacja przy ul. Jana Pawła II nie opodal Urzędu Gminy nie daje takich możliwości. 

Popar również zdanie Radnego Marka Jaremczuka o pełnej dostępności stadionu, a w związku z planami 

budowy tam innych boisk i obiektów sportowych, obiekt ten będzie kompleksem do uprawiania sportu 

i rekreacji dla ludności i jego infrastruktura zostanie w pełni społecznie ożywiona. Również odnosząc się do 

planowanej rewitalizacji parku, wskazał na dwie odmienne sytuacje, jedna dotyczy istniejącego parku z jego 

walorami miejsca do rekreacji i teren obejmujący pozostałości z dworku, którego jedynym logicznym 

wykorzystaniem byłaby odbudowa na potrzeby szkolne. Istniejące problemy związane z nadzorem 

konserwatorskim, utrudniają wykonanie nawet najdrobniejszych prac pielęgnacyjnych, a jest to dobro 

pozostawione przez nasze poprzednie pokolenia, o które trzeba dbać i przywracać im pierwotne funkcje 

użytkowe. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów, zamknął dyskusję nad przedmiotowym projektem 

uchwały. Przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał 

przedstawiony projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. pod 

głosowanie. W wyniku głosowania przy 10 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr LXVI/320/17 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. punktu 8 – Wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Skarbnik Gminy Żurawicy Nataszy Pomykalskiej. 

Skarbnik Gminy Natasza Pomykalska poinformowała o problemie dotyczącym sołtysa wsi Żurawica 

i poprosiła o opinię Rady i zajęcie stanowiska w tej sprawie. W urzędzie mamy problemy lokalowe w związku 

z powyższym w końcu ubiegłego roku zwróciliśmy się do Pana sołtysa z prośbą o przeniesienie biura sołtysa 

do budynku przy ul. Armii Krajowej. Pan sołtys odpowiedział, że musimy nową lokalizację odpowiednio 

wyposażyć, podniósł również problem niedostępności lokalu dla osób niepełnosprawnych. Wytypowano inną 

lokalizację z dostępem dla osób niepełnosprawnych i wczoraj w obecności pracownika urzędu poprosiłam 

o pokazanie, co znajduje się obecnie w zajmowanym pomieszczeniu biura, by zachować dotychczasowe 

standardy wyposażenia. W związku ze wskazaniem przez Pana Sołtysa potrzeby posiadania telefonu, dla 

zapewnienia łączności telefonicznej, zaproponowałam wyposażenie Pana Sołtysa w telefon komórkowy. 

W odpowiedzi usłyszeliśmy, że Pan Sołtys nie da się z stąd wyrzucić, bo on tu zawsze siedział, będzie siedział 

i ma siedzieć w urzędzie. Pan Sołtys stwierdził, że z urzędu nie da się ruszyć i że zrobi sobie biuro pod 

drzwiami. Skarbnik Gminy stwierdziła, że funkcja sołtysa nie jest trwale związana z siedzibą urzędu gminy, 
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sołtys ma być bliżej mieszkańców, do sołtysa chodzą mieszkańcy, którzy nie chcą przychodzić do urzędu. 

Odnoście inkasa Skarbnik Gminy stwierdziła, że ta instytucja jest po to by mieszkańcy nie chodzili do urzędu 

płacić podatki, lecz żeby chodzili do sołtysa. Sytuacja jest, co najmniej niezdrowa, że mieszkańcy przychodzą 

do urzędu i płacą sołtysowi podatek. Stwierdzenie Pana Sołtysa, że ja chcę go pozbawić inkasa – pieniędzy 

z inkasa, przeczy sytuacji, że jeżeli Sołtys będzie bliżej mieszkańców to w odniesieniu do obecnej sytuacji, 

gdy mieszkańcy przychodzą do urzędu mają wybór zapłaty podatku w kasie urzędu lub do sołtysa często 

wybierają kasę urzędu. Nowa lokalizacja biura sołtysa w innym miejscu sprawi, że będzie Pan bliżej 

mieszkańców. Proponowaliśmy, również pełnienie przez Pana dyżurów na „Górnej” Żurawicy w Szkole 

Podstawowej, do tej propozycji też Pan się nie odniósł. Wydaje mi się, że biuro sołtysa nie koniecznie musi 

mieścić się w urzędzie. Innym wiążącym się z tą sytuacją zagadnieniem jest roznoszenie decyzji 

wymiarowych podatkowych, gdzie we wszystkich innych miejscowościach wykonują to sołtysi i obecnie 

zaczynają się oni burzyć, bo w Żurawicy Sołtys nie roznosi ani jednej decyzji. Jest to zrozumiałe, bo skoro 

inni sołtysi roznoszą decyzje wymiarowe, to, dlaczego sołtys Żurawicy tego nie robi, a jak inni pobiera 

prowizję od inkasa.  

Sołtys Żurawicy Janusz Rabka stwierdził, że w innych gminach opłacają roznoszenie decyzji 

wymiarowych, a następnie odpowiedział, że nie twierdził, iż tu musi być, a biuro sołtysa znajdowało się tutaj 

od dawna. Stwierdził, że urząd powinien być również dla wszystkich ludzi, a tak nie jest. Ludzi dzieli się na 

dwa sorty. Podatki zbieram również w domu i z tym niema żadnego problemu. Taka sytuacja ma miejsce od 

szeregu lat i do tej pory, nikt na to nie narzekał. Faktem jest, że Pani Skarbnik, chce mnie pozbawić zbierania 

podatków, razem z Wójtem. 

Skarbnik Gminy Natasza Pomykalska zapytała, że skoro zbiera Pan podatki w domu, to dlaczego Pan 

twierdzi, że ja chcę pozbawić Pana pieniędzy za inkaso. 

Sołtys Żurawicy Janusz Rabka odpowiedział, że zbiera on podatki i w urzędzie i w domu. 

Skarbnik Gminy stwierdziła, że do prowadzenia inkasa urząd – gmina, nie jest zobowiązana do 

zapewnienia jakiś warunków jego prowadzenia. Dotyczy to wszystkich sołtysów- inkasentów podatku. 

Sołtys Żurawicy stwierdził, że gmina powinna zorganizować biuro sołtysa. Poinformował, że sam 

zorganizuje sobie biuro. 

Skarbnik Gminy stwierdziła, że sołtys nie musi sam organizować swojego biura. Zaproponowana 

lokalizacja nowej siedziby biura sołtysa zapewniała jego otwarcie od rana do wieczora trzy razy w tygodniu, 

popołudniami, lokal jest ogólnodostępny, przystosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych, znajduje się 

w „Polskim Domu Katolickim”. Lokalizacja ta nie jest zła, nie proponujemy przeniesienia biura w miejsce 

gdzie mieszkańcy nie mogliby dojechać, blisko jest parking, jest możliwość bezpośredniego dojazdu dla osób 

niepełnosprawnych, bo mieści się tam również lokal wyborczy przystosowany do potrzeb osób 

niepełnosprawnych. Nie wiem, w czym jest problem i nie rozumiem zaistniałej sytuacji. 

Radny Maciej Gałuszka stwierdził, że jako mieszkaniec Żurawicy, uważa tą dyskusję za dziwną i że jest 

prowadzona na sesji rady gminy. Nie wie, co rada ma zdecydować w tej sprawie, jakie zając stanowisko. 

Ludzie są przyzwyczajeni od lat, że w tym miejscu płacą podatek, czy w kasie, czy u Pana Sołtysa, czy u Pana 

Sołtysa w domu. Czy niema innego polubownego rozwiązania tej sprawy, by naszym mieszkańcom nie 

mieszać tego wszystkiego? Nie przenosić Sołtysa z tych czterech metrów kwadratowych, czy on tu tak bardzo 

zawadza w tej gminie? Nie wiem, co leży u podłoża tego konfliktu, ale chyba są to inne sprawy, o których my 

tu nic nie wiemy. Popatrzmy jednak na mieszkańców na ich przyzwyczajenia, którzy zawsze tu jechali do 

sołtysa, on tu był. Troska, żeby sołtys był bliżej mieszkańców jest weryfikowana, co parę lat podczas wyborów 

sołtysa. Pomysł, by lokalizować biuro sołtysa w „Domu Katechetycznym” przy ul. Armii Krajowej, by dla 

jednego człowieka ogrzewać taki moloch jest niezrozumiały i cieszę się, że pomysł ten już upadł i jego niema. 

Proszę, żeby popatrzeć przede wszystkim na mieszkańców, czy gmina tak się rozszerza o stanowiska 

urzędnicze, że pomieszczenie to jest niezbędne, dla kogo? Co to zmieni? Dlaczego jest ono tak strategiczne 

dla funkcjonowania urzędu? Pomyślmy o ludziach, nie o jakiś innych rozgrywkach. Szanujmy się nawzajem 

i szanujmy stanowisko sołtysa, bo on jest wybrany przez mieszkańców.  

Wójt Gminy Żurawica Krzysztof Składowski odnosząc się do pytania, dlaczego ta sprawa poruszana 

jest na sesji, można przypuszczać, że lepszym rozwiązaniem było by zaproszenie sołtysa na posiedzenie 

komisji, ale są to sprawy techniczne. Poparł stanowisko Radnego Gałuszki i stwierdził, że sołtys jak i inne 

organy gminy powinny być bliżej ludzi i w tym momencie propozycje, które wychodzą ze strony Urzędu 

Gminy Żurawica idą właśnie w tym kierunku. Co prawda miejscowość Żurawica – Sołectwo Żurawica jest 
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dużą miejscowością i wyzwania logistyczne funkcjonowania urzędu sołtysa są dużo większe niż w wielu 

innych miejscowościach i jest to sprawa oczywista. Natomiast nikt nikomu nie każe być sołtysem i jeżeli ktoś 

kandyduje na urząd sołtysa miejscowości Żurawica i funkcjonuje w tej miejscowości od wielu lat, to zna 

problemy i mankamenty w tej miejscowości, a oczekiwania mieszkańców Sołectwa Żurawica są takie żeby 

sołtys był bliżej mieszkańców. Wychodzimy naprzeciw tym oczekiwaniom i jak to było już mówione 

w momencie jak Pan Janusz Rabka odniósł się negatywnie do możliwości przeniesienia biura, którego 

działanie, jak mówiła wcześniej Pani Skarbnik nie służy pobieraniu inkasa, lecz kontaktom z mieszkańcami, 

co jest zadaniem gminy i gmina ma obowiązek udostępnić swój lokal albo zabezpieczyć pomieszczenie 

w innym lokalu, co czynimy? W związku z tym, że Pan Janusz Rabka negatywnie odniósł się do lokalizacji 

biura w dawnym „Punkcje Katechetycznym” na ul. Armii Krajowej, po konsultacjach z Komisją 

Antyalkoholową i właścicielem miejsca, czyli Księdzem Dziekanem, gdzie była pełna akceptacja tych dwóch 

stron bez żadnych uwag, zaproponowaliśmy drugą lokalizację w „Polskim Domu Katolickim”, o którym 

mówiła Pani Skarbnik. Również po konsultacji z Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 w Żurawicy, 

wychodząc na przeciw sugestią mieszkańców Żurawicy „Górnej”, poinformowaliśmy o możliwości pełnienia 

dyżurów przez sołtysa w budynku tej szkoły. Tak jak z wstępnie w swojej wypowiedzi stwierdził Radny 

Maciej Gałuszka, wychodzimy naprzeciw sugestiom i oczekiwaniom mieszkańców. 

Sołtys Żurawicy Janusz Rabka stwierdził, że sformułowane oczekiwania dotyczą części mieszkańców 

Żurawicy, podobnie jak i Pan nie jest Wójtem całej Żurawicy, co daje się odczuć. Lokal przy ul. Armii 

Krajowej nie spełnia wymogów dla usytuowania tam biura sołtysa. Sołtys ponowił swoja deklarację, że sam 

sobie zorganizuje biuro. Odnosząc się do dyżurów na „Górnej” Żurawicy stwierdził, że były one wcześniej 

organizowane a ich obecny brak wynika z małego zainteresowania mieszkańców tą formą kontaktu. 

Skarbnik Gminy odniosła się do stwierdzenia o opłatach za roznoszenie decyzji wymiarowych w innych 

gminach i stwierdziła, że rozmawiała ze skarbnikami w gminie Orły, Przemyśl i decyzje wymiarowe roznoszą 

tam sołtysi, a wynika to z faktu, że są zarazem inkasentami podatku. Należy jednakowo traktować wszystkich 

sołtysów i skoro wszyscy inni roznoszą decyzje wymiarowe, to również powinien to robić i Pan. 

Sołtys Żurawicy stwierdził, że trudno porównywać inne miejscowości z Żurawicą ze względu na liczbę 

mieszkańców. 

Skarbnik Gminy stwierdziła, że nie oczekuje się od Pana roznoszenia wszystkich decyzji wymiarowych, 

ale odpowiednie zaangażowanie w tej kwestii, a jak wiadomo Pan nie doręczył żadnej decyzji wymiarowej. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnemu Antoniemu Wołoszynowi. 

Radny Antoni Wołoszyn poprosił o nawiązanie kontaktów gminnych służb rolnych z ODR-em w celu 

przeprowadzenia szkoleń związanych z prowadzeniem oprysków. 

Przewodniczący Rady następnie udzielał kolejno głosów: 

Radny Maciej Gałuszka zgłosił wniosek o przystąpienie do montażu progów zwalniających przy Szkole 

Podstawowej nr 2 w Żurawicy, projekt organizacji ruchu jest zatwierdzony i należy przystąpić do realizacji 

tego zadania. Poprosił o pisemne wystąpienie do Dyrekcji Dróg Krajowych o wymalowanie pasów na głównej 

krzyżówce w Żurawicy porządkujących wjazd na skrzyżowanie z drogi wojewódzkiej i powiatowej, by 

jeszcze bardziej upłynnić ruch na tym skrzyżowaniu i żeby stał się on bardziej bezpieczny. Ponowił prośbę 

o usytuowanie dwóch luster na ul. Różanej z tyłu szpitala. Przypomniał prośbę uregulowanie sprawy 

korzystania z drogi ul. Jastrzębiej przez firmę obsługująca odwiert i niszczeniu tej drogi przez ten transport. 

Radny Zdzisław Chytła z upoważnienia Kierownika ZWK w Żurawicy poprosił sołtysów, radnych 

z miejscowości gdzie znajduje się kanalizacja, o edukację mieszkańców w zakresie nie wrzucania do 

kanalizacji różnego rodzaju śmieci i odpadów, które powodują zatykanie sieci, przepompowni, a koszty jej 

udrażniania i napraw są bardzo duże. Taka sytuacja miała miejsce ostatnio w Buszkowiczkach, a prace przy 

jej udrażnianiu trwały tydzień czasu. 

Następnie powrócił do tematu siłowni i poprosił o to by decyzja w sprawie jej lokalizacji zapadała przy 

udziale radnych, a nie władz „Żurawianki”. 

Skarbnik Gminy w związku z deklaracją Sołtysa Żurawicy dotyczącą urządzenia bura sołtysa we 

własnym zakresie, poprosiła o pisemną informację w tej sprawie, by zbędnie nie angażować pracowników 

urzędu w prace z tym związane. 

Przewodniczący Komisji oświaty, kultury i spraw społecznych Marek Jaremczuk przedstawił 

informację o działaniach podejmowanych w szkołach w okresie rozpoczynających się od najbliższego 

poniedziałku ferii zimowych. 
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Radny Zdzisław Chytła zapytał, czy te informacje dotarły do wychowawców wszystkich klas. 

Przewodniczący Marek Jaremczuk poinformował, że w zespołach szkolno-przedszkolnych w Żurawicy, 

informacje te zostały przekazane z dużym wyprzedzeniem i każde dziecko chcące uczestniczyć w tych 

działaniach składało akces uczestnictwa podpisany przez rodziców. Nie posiada informacji jak to wyglądało 

w innych szkołach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni i sołtysi otrzymali druk dotyczący informacji 

o zamierzeniach inwestycyjnych w zakresie prac na drogach w bieżącym roku. Prośba jest o jak najszybsze 

wypełnienie tych informacji i złożenie ich w Urzędzie Gminy w celu jak najszybszego przygotowania 

postępowań mających na celu wyłonienie wykonawców poszczególnych rodzajów usług. 

Radny Leszek Cichy przypomniał podnoszony już wcześniej temat wodociągu przy ul. Prusa w Żurawicy 

i poprosił o ponowne rozpatrzenie tej sprawy. 

Przewodniczący Rady poinformował, o planach tematów, które mają być poruszane na posiedzeniach 

stałych komisji rady w miesiącu lutym. 

 

 

Ad. punktu 9 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef Pukajło zamknął 

obrady LXVI sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

Protokół sporządził: 

Ryszard Kostelecki                                                                  Józef Pukajło  
 


